
Protokół nr BR.0002.3.2019 

z obrad V sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 19 marca 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto 19 marca 2019 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 15:35 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 na ustawowy i faktyczny stan 21 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. 

 

1. Otwarcie sesji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie Izabela Wojewoda otworzyła obrady stwierdzając 

obecność 20 radnych co oznacza iż obrady są prawomocne do podejmowania uchwał. Przed 

rozpoczęciem obrad Przedstawiciel WKU odznaczył srebrnymi orderami Zasługi dla Obronności Kraju 

troje mieszkańców Sulechowa, oraz złożono podziękowania dla Pani Eleonory Koteluk – ustępującemu 

sołtysowi sołectwa Brzezie koło Sulechowa po 24 latach sprawowania funkcji. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Głosowano w sprawie: zmiany porządku obrad (wprowadzenie do porządku obrad druku 77 – zgłoszony 

przez Przewodniczącą oraz 78 oraz 79 – zgłoszone przez Burmistrza) 

Wyniki głosowania - ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Miszkiewicz, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

NIEOBECNI (1) Przemysław Artur Mikołajczyk 

 

3. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Informacja została przedłożona radnym i stanowi załącznik do protokołu. Do informacji nie wniesiono 

uwag ani zastrzeżeń. 

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac komisji w okresie międzysesyjnym 

Informacje – protokoły z obrad komisji zostały przedłożone radnym i stanowią załącznik do protokołu. 

Do informacji nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym 

Informacja została przedłożona radnym i stanowi załącznik do protokołu. Do informacji nie wniesiono 

uwag ani zastrzeżeń. 

 

6. Informacja o zasadach umieszczania i zasadach odpłatności za pobyt w Domu Pomocy Społecznej i 

placówkach opiekuńczo-wychowawczych 

Radny Jan Zdzisław Rerus zwrócił uwagę na fakt iż jeden z DPS obniżył koszty i zapytał czy to prawda. 

Dyrektor OPS Elżbieta Colle przyznała, że jest to prawda. Wyliczony koszt jest na podstawie wskaźników 

przekazanych przez Starostę. 

Radna Agnieszka Joanna Szeląg wyjaśniła, iż najprawdopodobniej w sprawozdaniu jest błąd 

matematyczny. 

Dyrektor OPS Elżbieta Colle przyznała, że rzeczywiście mógł się wkraść błąd i zostanie on za chwilę 

przeliczony. 

Radny Radosław Murkowski poprosił w imieniu klubu o 15 minut przerwy. 



Przewodnicząca ogłosiła 15 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie strefy płatnego parkowania, wysokości i sposobu pobierania opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych na obszarze miasta Sulechów (druk nr 70), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz 

Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

 

2) w sprawie nadania nazwy ulicy położonej w obrębie Nowy Świat (druk nr 71), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz 

Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

 

3) w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Sulechów oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Sulechów 

(druk nr 72), 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz 

Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

 

4) o zmianie uchwały w sprawie wskazania miejsc prowadzenia handlu obwoźnego na obszarze gminy 

Sulechów (druk nr 73), 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował o wprowadzeniu autopoprawki – stanowią 

one załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na brak opinii prawnej na druku autopoprawki. 

Radca prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn przyznała, że miała wątpliwości ale o poprawności 

prawnej zdecyduje w tym momencie nadzór Wojewody Lubuskiego. 



Radny Jan Zdzisław Rerus zwrócił się do komisji Budżetu i Gospodarki o wnikliwe zajęcie się tym tematem 

na przykładzie przedsiębiorców, którzy płacą podatki a zabiera im się dochód na przykład w dzień kobiet 

kiedy kwiatami może handlować każdy na chodniku. 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski (Ad Vocem) przyznał, że należy wspierać przedsiębiorców ale w 

momencie nasilonego popytu na kwiaty w dniu 8 marca należy też umożliwić zakup wszystkim. 

Radny Wojciech Szefner poinformował, że komisja zajmie się tym tematem. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zwrócił przy okazji uwagę na brak oznakowania i brak zaplecza 

sanitarnego na targowisku na osiedlu Nadodrzańskim. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że w sprawie targowiska znajduje się informacja w 

sprawozdaniu międzysesyjnym. 

Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie wskazania 

miejsc prowadzenia handlu obwoźnego na obszarze gminy Sulechów (druk nr 73),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, 

Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

Głosowano w sprawie: o zmianie uchwały w sprawie wskazania miejsc prowadzenia handlu obwoźnego 

na obszarze gminy Sulechów (druk nr 73),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, 

Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

 

5) w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Sulechów oraz określenia granic obwodów (druk nr 74), 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys zgłosił autopoprawkę (stanowi ona załącznik do protokołu). 

Radny Jan Zdzisław Rerus zapytał o granicę obwodu szkół – dlaczego nie ma wymienionych wszystkich 

na danej ulicy oraz o siedzibę szkoły nr 1 gdzie wymieniony jest tylko 1 adres a szkoła ma według statutu 

2 adresy. 

Radny Stanisław Kaczmar zwrócił uwagę na tabelę mówiącą o liczbie uczniów w szkołach podstawowych 

gdzie zaczyna się w praktyce z tej przyczyny nauczanie indywidualne. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że nie ma potrzeby wymieniania wszystkich budynków przy 

ulicy – myślnik oznacza numery do końca ulicy ale oczywiście jeśli rada uzna można to zmienić. W kwestii 

adresów Burmistrz stwierdził, ze wymieniony adres jest adresem podstawowym i tak jest prawidłowo 

ale nic nie stoi na przeszkodzie aby dodać pozostałe adresy. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) uznał, że statut szkoły wyraźnie mówi o siedzibie szkoły pod 

dwoma adresami. 



Radca Prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn zaproponowała wpisanie po numerze na ulicy trzech 

kropek co oznacza pozostałe numery. Radczyni przyznała iż wszystkie adresy powinny być wymienione 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys zaproponował wprowadzenie tych zmian do proponowanej 

autopoprawki. 

Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sulechów oraz 

określenia granic obwodów (druk nr 74),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Przemysław Antoni Pokład 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Sulechów oraz określenia granic obwodów (druk nr 74), 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Przemysław Antoni Pokład 

 

6) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 

2019-2028 (druk nr 75), 

Radny Radosław Murkowski zapytał o przesunięcie termomodernizacji Szkoły Podstawowej nr 1 na 

przyszły rok. Radny zapytał o termin ogłoszenia przetargu i o zakres inwestycji w roku bieżącym 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys zaproponował aby najpierw wprowadzić pod głosowanie 

autopoprawki a następnie udzielić odpowiedzi na powyższe pytania. 

Autopoprawki przedstawiła Pani Magdalena Klucznik Skarbnik Gminy Sulechów (autopoprawki stanowią 

załącznik do protokołu) 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że przesunięcie terminu jest spowodowane głownie obawą 

o prawidłowe funkcjonowanie szkoły. Dokonano także uaktualnienia kosztorysu. Założenie jest takie, że 

zadanie można prowadzić jednocześnie na kilku obiektach przez różne podmioty. Znowelizowana 

ustawa dopuszcza do prac małe i średnie podmioty stąd taka możliwość – co zresztą dopuszcza do zadań 

lokalnych przedsiębiorców. Na każdą z części obiektu będzie ogłoszony inny przetarg co nie oznacza iż 

nie wygra ich jeden wykonawca. Kilka procedur umożliwi też skrócenie terminu robót. Przetargi będą 

ogłoszone na przełomie marca i kwietnia. 

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że inwestycja była planowana od dawna i radny nie rozumie 

dlaczego termin ma być przesunięty. Przy pozostałych szkołach i przedszkolach firmy poradziły sobie 

bardzo dobrze a radny nie wyobraża sobie podziału robót na wiele podmiotów, czy oznacza to kilku 

kierowników budowy i problem logistyczny z transportem materiałów. Radny zaproponował zostawić 



inwestycję w takiej postaci jak była wcześniej ustalona z uwagi na ważność tej inwestycji, a po 

rozwiązaniu przetargu okaże się co dalej. 

Radny Radosław Murkowski (Ad Vocem) nie widzi ryzyka w podziale inwestycji ale raczej w przesunięciu 

na przyszły rok. Według radnego im szybciej tym lepiej. 

Przewodnicząca przyznała, że w czasie remontu szkoły nr 3 były protesty i uciążliwości. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 Sławomir Klementowski przyznał iż według niego lepiej było by 

wykonać większość prac w roku 2019. Dyrektor stwierdził, że przychyla się do głosu radnego Rerusa aby 

zobaczyć wynik przetargu. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki przypomniał, że zakres zadania jest rozszerzony o wielokrotnie 

odkładany remont Sali gimnastycznej. Według radnego odkładanie zadania na 3 lata jest bezzasadne. 

Lepiej poczekać na wynik przetargu. Radny Sebastian Tomasz Różycki złożył wniosek formalny o 

pozostawienie kwot zaplanowanych we wcześniejszym WPF. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys zapytał w jaki sposób bez wprowadzenia autopoprawek ma określić 

wartość zadania – potrzebna byłaby przerwa aby przeliczyć kwoty do WPF. Burmistrz stwierdził, że 

większość tego co jest wpisane za trzy lata to zadania własne nie dofinansowane z ZIT, więc zmartwień 

nie powinno być. Burmistrz zwrócił uwagę na straszną uciążliwość prowadzenia zajęć szkolnych w czasie 

trwania remontu. Nie można zresztą ogłosić przetargu bez wpisanej kwoty w WPF. Z uwagi na okres 

rozstrzygania przetargu oraz rozpoczęcia robót nie ma sensu zapisywać wielkich środków na ten rok, 

bowiem zadanie to z pewnością przeciągnie się do roku następnego. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że dyrektor szkoły stwierdził że da sobie radę z prowadzeniem szkoły 

pod względem dydaktycznym a inwestor powinien wykonać to zadanie jak najszybciej. Radny poprosił o 

wypowiedź Burmistrza, że nie będzie gminy stać na zapłacenie w tym roku, a nie prowokowanie rady. 

Zadanie to z pewnością da się wykonać w tym roku, a odsuwanie tego na przyszłość jest igraniem z radą. 

Radny Stanisław Kaczmar zapytał o zapisy w procedurze przetargowej o pracę ekip poza godzinami 

funkcjonowania szkoły. 

Danuta Andruszkiewicz Kierownik Wydziału BZ przyznała, że takie zapisy mogą się tam znaleźć ale 

pociągnie to za sobą wzrost wydatków. Wyśrubowane terminy oznaczają też wysokie kwoty na to 

zadanie oraz możliwość nie zgłoszenia się chętnych do podjęcia tych prac. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że z wypowiedzi Burmistrza wynika że nie wszystkie 

zadania w SP1 zostaną zrealizowane. W czasie ociepleń budynków mieszkalnych też nie wyprowadza się 

lokatorów i remont trwa w czasie ich zamieszkiwania. Koszty prac budowlanych wzrastają a przedłużenie 

inwestycji oznacza generalnie wzrost kosztów tego zadania i radny prosi o przeliczenie kwot tak aby 

zadanie wykonać w całości w roku 2019. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki wycofał swój wniosek formalny o pozostawienie kwot zaplanowanych 

we wcześniejszym WPF. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys podtrzymał swoje zdanie na ten temat i podkreślił, że przecież 

zwiększa środki na to zadanie co przeczy słowom radnego Rerusa i Rakowskiego. Zadanie będzie 

realizowane z kredytu i z tego tytułu stać na to gminę. 

Głosowano w sprawie: autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 2019-2028 (druk nr 75), 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 

Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 



PRZECIW (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Arleta Barbara Lubieniec, Radosław Murkowski 

Głosowano w sprawie: o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Sulechów na lata 2019-2028 (druk nr 75),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, 

Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (2) Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Radosław Murkowski, Sebastian Tomasz Różycki 

 

7) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 76), 

Burmistrz Sulechowa zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały (stanowi ona załącznik do protokołu). 

Radny Zbigniew Trompa zgłosił wniosek o wykreślenie zadania nr 6 na kwotę 28000 zł. Radny uważa, że 

zadanie powinno być realizowane przez pracowników urzędu a nie stowarzyszenie. Być może powinien 

wykonywać to zadanie na przykład Dom Kultury. 

Radny Radosław Murkowski zapytał Skarbnika Gminy o wzrost wydatków bieżących i przekroczenie ich 

w stosunku do dochodów bieżących. Czy w takim przypadku nie będzie kiedyś trzeba podnieść podatków 

by nie utracić płynności. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki stwierdził, że należy bardziej racjonalnie wydawać pieniądze i składa 

następujące wnioski: 1. wykreślenie rozszerzenia zadania nr 4 na kwotę 34900 zł. 2. wykreślenie zadania 

nr 11 na kwotę 15000 zł. 3. wykreślenie z zadania nr 13 - wkładu własnego gminy na kwotę 11000 zł. 

Radny Radosław Murkowski (Ad Vocem) stwierdził, że nie myślał w swojej wypowiedzi o 

nieinwestowaniu ale odwrotnie. Wyborcy rozliczą radę z inwestycji. Burmistrz przyznając 100 złotych na 

dokumentację oznacza tak naprawdę przesunięcie tego zadania w przyszłych latach budżetowych. 

Według radnego jeśli jest możliwość dofinansowania trzeba z nich korzystać w przypadku dróg. Jeśli 

chodzi o Park Sulecha to ta inwestycja jest oczekiwana i zgodna z odczuciami mieszkańców a oświetlenie 

będzie tam przecież potrzebne. 

Radny Roman Rakowski (Ad Vocem) przypomniał że na temat dróg o których wspominał radny Różycki 

że na komisjach dyskutowano o tym bardzo długo. O drogi te też można wnioskować do funduszu dróg. 

W sprawie Parku Sulecha wciąż nie wiadomo o czym mowa a wszyscy radni są za tym tematem. 

Radny Czesław Stefan Grzeszyński (Ad Vocem) według radnego wycofanie pieniędzy lub rozbicie zadania 

na dwa lata podniesie koszty. Oszczędności na remont klimatyzacji w sali wiejskiej zostały z rezygnacji 

wykonania bruku dookoła szatni w Bukowie. 

Radna Elżbieta Krystyna Musiałek (Ad Vocem) stwierdziła, że można wykonać klimatyzację w sali w 

Bukowie w dwóch etapach ale dla spokoju jest gotowa podnieść za tym zadaniem rękę aby tyko temat 

Bukowa się zakończył. Radna jest zatem za pozostawieniem wkładu. 

Radny Jan Zdzisław Rerus z ubolewaniem stwierdził, że zwiększenie deficytu powinno zwrócić uwagę 

radnych. Radny zapytał o wydatki z punktu 5 – zwiększenie wynagrodzeń – radny zapytał o liczbę 

wynagrodzeń która nie zgadza się z liczbą osób. Radny zapytał o kwotę 26000 zł z punktu 6 – brak 

dokładnego określenia zadania. W punkcie 8 – zakup energii to według radnego niepotrzebne założenie 

zwiększenie kosztów bowiem są informacje o regulacjach rządu w tej sprawie, na razie brak 

rozporządzenia które ma być podjęte niedługo. Punkt 11 – radny przychyla się do wniosku radnego 

Różyckiego – wciąż nie jest znana koncepcja tego parku. W sprawie rady uważa, że skoro sołectwo nie 



jest właścicielem sali dlaczego ma angażować fundusz sołecki. W punkcie 18 – 52000 zł na imprezę? 

Rady poprosił o wyjaśnienie. Ponownie według radnego założono zbyt wysokie koszty zakupu gazu. 

Radny zapytał także o wzrost wynagrodzeń dla pracowników OSiR, dlaczego nie zaplanowano ich w 

budżecie. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) przypomniała, że środki z funduszu sołeckiego 

są także przeznaczane na zakup lub inwestycje na wniosek mieszkańców sołectw. Radna jest 

przeciwniczką wydawania pieniędzy z funduszu sołeckiego na tak zwane imprezy – czyli przejadanie. 

Rozmowy o 11 tysiącach na sesji są po prostu zdaniem radnej zabawne. 

Radny Stanisław Kaczmar zapytał o ulice Matejki, Wyspiańskiego i Chełmońskiego – czy na te 3 ulice 

będą 3 czy 1 dokumentacja. 

Skarbnik Gminy Magdalena Klucznik poinformowała, iż każda inwestycja generuje w przyszłości koszty, 

płynność finansowa jest na bezpiecznym poziomie. Nadwyżka budżetowa pokrywa niedobór środków 

na wydatki i tylko w taki sposób można to dziś czynić. Poprzedni budżet miał zapisany kredyt na poziomie 

6 milionów a tegoroczny na poziomie 0. Dziś danych na temat obniżek kosztów energii nie ma. Jeśli 

pojawią się rozporządzenia podpisany zostanie oczywiście aneks. Kwota zasadnicza podwyżek płac to 

150 złotych czyli nie ma tam stażu itd. Gmina reguluje płace – tak aby zasadnicza była na poziomie 

minimalnej płacy a nie jak to ma miejsce teraz, że zasadnicza jest uzyskiwana na poziomie minimalnej 

po przez dodatki i staż. Wprowadzenie wydatków bieżących w tym momencie to chęć uniknięcia sytuacji 

kiedy te wydatki są wprowadzane na koniec roku. Zeszły rok został zamknięty bardzo dobrze a wydatki 

w roku bieżącym są zaplanowane wysoko. 

Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że jeśli chodzi o odpowiedź o płacach go satysfakcjonuje, 

natomiast plan zakupu energii to nie kwestia końcówki roku ale założenie na cały rok ogromnego 

podwyższenia kosztów już w marcu to przesada. Radny stwierdził, że w kwietniu można taką ewentualną 

podwyżkę uchwalić kiedy będzie już wiedza na ten temat. 

Skarbnik Gminy Magdalena Klucznik poinformowała, iż faktycznie rozporządzenia nie ma, jednak jest 

podpisana umowa z dostarczycielem energii a faktury są wyższe i na tej podstawie są szacunki. Jeśli 

będzie obniżka zostanie sporządzony projekt zmian do budżetu. 52 tysiące na OSiR to 15 tysięcy na MTB 

a reszta to przesyłanie i zużycie gazu. Stawka za zużycie gazu wzrosła bowiem do 14 groszy. Energia jest 

w osobnym paragrafie, natomiast przesyły są w paragrafie na usługi i stąd w tym samym paragrafie jest 

MTB. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że faktycznie w styczniu była zwyżka gen gazu, ale 

mamy marzec i będzie korekta. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys w kwestii punktu 6 stwierdził, że jest to próba realizacji zadania przez 

organizację pozarządową co może być pozytywnie odebrane przez mieszkańców. Miejsce to mogło 

funkcjonować poza godzinami pracy urzędu. Gadżety promocyjne mogły by być tam nie tylko rozdawane 

ale i sprzedawane. Jest to także podyktowane troską o finanse gminy. A turystów może być więcej niż 

dotychczas w naszej gminie. Mamy przecież obchody jubileuszu 700-lecia miasta. Miejscem gdzie 

prowadzona byłaby ta działalność mogły by być puste dziś pomieszczenia pod ratuszem. W czasie 

rozmów z mieszkańcami pojawił się temat ulic w Brzeziu k. Sulechowa stąd ta propozycja o rozszerzenie 

projektu co może być tańsze w wykonaniu, zamiast 3 projektów osobno. Zasilanie w Parku Sulecha – 

była mowa aby jak najwięcej wykonać samodzielnie. Zgoda na wpisanie do budżetu na to zadnie była, a 

całościowa koncepcja tego miejsca była by bardzo droga. Wybieg dla zwierząt miał być podzielony na 

dwa sektory w przypadku gdy będą na to środki. Rezygnacja z siłowni zewnętrznej jest zasadna bowiem 

niedaleko jest jeden i można go użytkować. Miejsce do prowadzenia małej gastronomii jest realizacją 

oczekiwań mieszkańców – przyszłych użytkowników tego parku i ma ono być umiejscowione niedaleko 

przedszkola i stąd jest tam potrzebne zasilanie. A w swojej interpelacji prosił o to przecież radny Różycki. 

Oczywiście zmiany w sprawie kosztów energii można odłożyć ale faktem jest iż faktury są średnio wyższe 

o 10 tysięcy złotych a innej informacji na ten temat nie ma. Czekanie na zmianę in minus może się srogo 



zemścić na gminie. W sprawie klimatyzacji w sali wiejskiej w Bukowie Burmistrz przyznał że w roku 2019 

fundusz sołecki to pół miliona złotych i należy się cieszyć tylko, że mieszkańcy chcą uczestniczyć w 

inwestycjach u siebie z środków z tego funduszu. Lepiej wykonać teraz inwestycję aby nie było z tym 

kłopotu w przyszłości. Wynagrodzenia pracownicze w gminie – ¼ pracowników w związku z zmianą 

minimalnego wynagrodzenia ma je tylko dzięki dopłatom do nich. Zatem i tak czeka to nas z uwagi na 

prawo. Mamy kłopot z rezygnacją pracowników lub nie podjęciem pracy po wygranym konkursie. 

Burmistrz przyznał, że nie dotyczy to najlepiej zarabiających pracowników czyli kierownictwa. W sprawie 

pracowników terenowych OPS tam podwyżka płac powinna być wyższa z uwagi na ciężar tej pracy. Koszt 

organizacji MTB Kaczmarek Electric zapisany w budżecie jest spowodowany faktem innego sposobu 

realizacji tej imprezy. To zapewni nadzór Ośrodka na zadaniem. Ulice w Brzeziu będą realizowane jako 

jedno. Jednym przetargiem itd. Po to aby dokumentacja nie utraciła ważności rozpoczynamy już teraz. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) powiedział, że w sprawie podwyżek płac jego wątpliwości są 

rozwiane i co do samej zasadności tego działania radny nie miał wątpliwości ale nie zgadzała się kwota. 

Radny stwierdził że w tej sprawie jest całkowicie za. W kwestii energii radny przypomniał że do końca 

marca jest delegacja o stworzeniu rozporządzenia w tej sprawie. W sprawie 15 tysięcy złotych na MTB 

to radny jest za, ale w kwestii energii tak samo jak wyżej. Co do koncepcji Parku Sulecha radny uważa, 

że należy zorganizować spotkanie i objaśnić radnym wszystko. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że zaproszenie na takie spotkanie było 

wystosowane ale nie wszyscy przyszli. 

Radna Agnieszka Joanna Szeląg poprosiła w imieniu klubu o 15 minut przerwy. Przewodnicząca Rady 

Miejskiej ogłosiła 15 minut przerwy, po przerwie obrady wznowiono. 

Głosowano wnioski w kolejności: 

Z. Trompa - wykreślenie zadania nr 6 na kwotę 28000 zł.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, 

Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Sebastian Tomasz Różycki, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa 

PRZECIW (6) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Jan 

Zdzisław Rerus, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Wojciech Szefner 

 

S. Różycki - wykreślenie rozszerzenia zadania nr 4 na kwotę 34900 zł.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew Trompa 

PRZECIW (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Elżbieta Krystyna Musiałek 

 

S. Różycki - wykreślenie zadania nr 11 na kwotę 15000 zł.  

Wyniki głosowania 



ZA: 6, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki 

PRZECIW (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Elżbieta Krystyna Musiałek 

 

S. Różycki - wykreślenie z zadania nr 13 - wkładu własnego gminy na kwotę 11000 zł .  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Elżbieta Krystyna Musiałek, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew Trompa 

PRZECIW (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

J. Rerus - wykreślenie punktu nr 8 na kwotę 683648,97.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 15, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, 

Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 

Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Elżbieta Krystyna Musiałek 

 

J. Rerus - wykreślenie w zadaniu 18 punktu: 4.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, 

Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Sebastian Tomasz Różycki 

 

J. Rerus - wykreślenie w zadaniu 18 punktu: 5 na kwotę 37000 zł a pozostawieniu 15000 zł. na GRAND 

PRIX MTB.  

Wyniki głosowania 



ZA: 5, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, 

Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław 

Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech 

Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia autopoprawki do projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej 

Gminy Sulechów na 2019 rok (druk nr 76),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (2) Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Radosław Murkowski 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia projektu uchwały o zmianie uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 

2019 rok wraz z autopoprawkami (druk nr 76). 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (2) Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Elżbieta Krystyna Musiałek 

 

8) w sprawie metod ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 80) 

Radny Jan Zdzisław Rerus przedstawił projekt uchwały klubu. Radny poinformował, że uchwała przyjęta 

na poprzedniej sesji jest krzywdząca w swojej wysokości a nie gwarantuje zbilansowania wydatków na 

gospodarkę odpadami. Radny poinformował, że uchwała jest w sumie realizacją zaleceń pokontrolnych 

Komisji Rewizyjnej. Można powołać ponownie komisję, która kiedyś tym tematem się zajmowała. Jest 

też pomysł aby rozliczać odpady zgodnie z opłatą za wodę i ścieki co w niektórych samorządach już 

funkcjonuje, bowiem ta opłata jest w pełni kontrolowalna. Nie ma narzędzi aby gmina kontrolowała 

liczbę osób zamieszkujących i ogranicza zużycie papieru na tworzenie dokumentacji. Oczywiście może 

ograniczy to w pewien sposób zatrudnienie. Radny zaapelował do rady nad podjęciem prac nad różnymi 

rozwiązaniami, a dopiero następnie nad wysokością opłat. Jeśli w rezultacie stawka wyjdzie faktycznie 

wysoka należy wówczas opracować metodę dojścia do tej stawki. Według radnego na początek należy 

podjąć opłaty minimalne a dopiero potem opracować system naliczania który zniweluje niedobory. 

Opłaty dla przedsiębiorców są zdaniem radnego horrendalnie drogie, zwłaszcza że usługa jest 



wykonywana w takim samym zakresie jak do tej pory. Gmina do tej pory informowała o zmianach w 

sposób niedostateczny. Tym razem informacji jest aż nadto. Według informacji pana Burmistrza łatwo 

policzyć, że na nieruchomościach niezamieszkałych gmina zarabia prawie 500 tysięcy złotych rocznie. 

Rząd jak radny wspominał wcześniej uznał że nie może przenieść wzrostu kosztów energii na 

mieszkańców kraju, i tak samo powinna postąpić gmina. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Izabela Wojewoda przyznała, że w rozmowie z przedsiębiorcami uzyskała 

informację, że zmiany są konieczne i jest jeszcze wiele spraw do poprawienia. Przewodnicząca 

zaproponowała najpierw dyskusję nad tym tematem a dopiero później podejmowanie uchwał. 

Przewodnicząca poprosiła Burmistrza o informację, czy rozważane jest wprowadzenie innych 

pojemności pojemników na odpady. 

Radny Wojciech Szefner (Ad Vocem) przyznał, że zgada się z niektórymi propozycjami projektu uchwały. 

Można także zmniejszyć częstotliwość odbioru pojemników od mikro przedsiębiorców aby ograniczyć 

ich koszty. Radny stwierdził że z wyliczeń jakich dokonał stawki nie gwarantują rentowności systemu a 

generują wciąż stratę. Radny stwierdził jednak iż jest oczywiście otwarty na dyskusję nad tym 

zagadnieniem i jest zdania że stawki mogą zostać obniżone. Odbiorca odpadów oczywiście dolicza opłatę 

za dodatkowe metry sześcienne odpadów a w drugą stronę to nie działa. Inne problemy przedstawione 

w wypowiedzi radnego Rerusa są także istotne – niedobór osób wynikający z deklaracji i produkowania 

odpadów na przykład. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak (Ad Vocem) stwierdziła, że dyskusja na ten temat powtarza 

wciąż te same problemy ale temat stoi w miejscu. Radna zaapelowała o ustalenie realiów i dokonanie 

weryfikacji osób które faktycznie odprowadzają odpady nie objętych deklaracjami. Radna zaapelowała 

o przyjęcie propozycji prac nad systemem opłat za odbieranie odpadów. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że pojemnik 60 litrowy nie jest 

uwzględniony w specyfikacji i firma zgodnie z przetargiem nie dysponuje możliwością przyjmowania 

takich pojemników. 

Radca prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn stwierdziła, że w przypadku tego projektu należało by 

w pierwszej kolejności zmienić regulamin, który jest aktem prawa miejscowego, a z obecnie 

obowiązującym regulaminem ten projekt uchwały jest niezgodny. Uchwała także nie może wejść w życie 

w terminie wskazanym w projekcie i z tej przyczyny nie może ona zostać pozytywnie zaopiniowana pod 

względem prawnym. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) zauważył, że klub złożył uchwałę w terminie, a że nie ma 

możliwości aby klub składał dwóch projektów na jedną sesję. Zastosowano zapis o wprowadzeniu 

pojemnika 60 litrów od dnia 1 lipca 2019 r. i nic nie stoi na przeszkodzie aby ten termin był dotrzymany. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że bez względu na wynik głosowania proponuje 

dyskusję nad tym tematem. 

Radca prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn wyjaśniła, że termin ustalony w projekcie na 1 lipca 

2019 roku nie przesądza o niczym. Raz jeszcze należy w pierwszej kolejności wprowadzić zmiany w 

regulaminie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie metod ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 80).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 



Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński 

 

9) w sprawie odwołania radnej z członka Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Miejskiej w Sulechowie (druk 

nr 77) 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław 

Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław 

Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Agnieszka Joanna 

Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (2) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Wojciech Szefner 

 

10) w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie 

Wielkopolskim (druk nr 78) 

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że w przypadku podejmowania tej uchwały pytał o termin wejścia 

w życie i podkreślił, że przekonywano go iż zapis jest właściwy. Co teraz z mieszkańcami, którzy zapłacili 

więcej według cennika a termin wejścia w życie nowego cennika został przez prokuraturę 

zakwestionowany. 

Radca prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn przyznała, że publikacja faktycznie nastąpiła zbyt 

późno niezgodnie z oczekiwaniem jednak skutków finansowych nie będzie. W momencie stwierdzenia 

nieważności paragrafu uchwała wejdzie w życie normalnym trybem 14 dni od dnia publikacji. Uchwała 

dotyczy tylko obligatoryjnego obowiązku udzielenia odpowiedzi. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) podkreślił, że każdy kto zapłacił więcej zgodnie z cennikiem, który 

nie wszedł w życie ma w tej sytuacji prawo złożyć skargę. 

Radca prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn stwierdziła, ze te sprawy będzie rozpatrywał dyrektor 

OSiR. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że skoro opłata nie weszła w życie to nie mogła 

być pobierana w innej wysokości. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata 

Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka 

Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Roman Rakowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Zdzisław Rerus 

 

11) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Sulechów (druk nr 79) 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że projekt jest przedkładany z uwagi na 

obligatoryjny termin do końca marca a niezbędne opinie wpłynęły dopiero w przeddzień obrad sesji. 



Podmiot obsługujący gminę w zakresie schroniska dla zwierząt musiał pozostać ten sam z uwagi na 

termin wypowiedzenia umowy który przypada na maj 2019 r. 

 

Głosowano w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Sulechów (druk nr 79).  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, 

Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Jan Zdzisław Rerus poinformował, że w przypadku zgłaszanych przez radnego wątpliwości 

odnośnie zapisów dotyczących kosztów DPS wątpliwości te się potwierdziły i w zapisach tych znalazł się 

błąd. Radny stwierdził, że jeśli projekt uchwały został złożony w terminie 7 dni przed sesją powinien on 

zostać wprowadzony do porządku obrad a głosowanie nad tym jest nieprawomocne. Radny zapytał o 

przyczynę nie wprowadzenia projektu do porządku oraz nie wprowadzenia projektu w celu rozpatrzenia 

go przez komisje. Radny stwierdził, że należy także przyjąć zasadę że składana skarga zanim trafi do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powinna być pod względem prawnym opiniowana czy komisja jest 

właściwa do jej rozpatrywania. W sytuacji gdy należy sprawdzić dokumenty źródłowe aby rozpatrzyć 

skargę, a odmawia się jej wglądu do nich komisja ma związane ręce. Jeśli komisja ma brać pod uwagę 

tylko zdanie strony skarżonej to praca komisji jest bezsensowna. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie przyznała, że projekt otrzymała dopiero w piątek i tylko z 

tej przyczyny nie wprowadzono go do prac komisji. Z uwagi na ograniczony skład biura rady nastąpiło to 

niedopatrzeni. W sprawie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodnicząca wyraziła pogląd, iż ani radni 

ani komisje nie mogą wchodzić w kompetencje kolegiów odwoławczych czy sądów administracyjnych. 

Skargi Rada może rozpatrywać tylko w kompetencjach Rady. Procedury rozpatrywania skarg jak 

najbardziej są potrzebne i zasadne jest ich opracowanie. 

Radny Przemysław Antoni Pokład zapytał o brak oświetlenia na 300 metrach ulicy Brzechwy w przypadku 

gdy punkty oświetleniowe są wyprowadzane w miejscach gdzie jest szczere pole. Radny zapytał także o 

budowę oświetlenia w Kijach, gdzie już w 2017 roku obiecano mieszkańcom rozpatrzenie tego zadania 

w budżecie na rok 2019. 

Radny Zbigniew Trompa zwrócił uwagę na problem mostu w Cigacicach. Za 13 dni zostanie na nim 

ograniczenie tonażu pojazdów przejeżdżających przez most i poważne problemy dla wielu mieszkańców 

rejonu. Radny zapytał co w tej sprawie planuje wykonać Powiat Zielonogórski, Miasto Zielona Góra i 

Gmina Sulechów. Radny poinformował, że zwracał się pisemnie do Prezydenta Kubickiego i Starosty 

Romankiewicza w tej sprawie ale nie uzyskał żadnych konkretnych informacji. 

Radny Czesław Stefan Grzeszyński zapytał czy gmina ma informacje ilu nauczycieli sulechowskich 

placówek podejmie strajk i w jaki sposób gmina planuje zabezpieczyć funkcjonowanie systemu opieki i 

edukacji w tym czasie. 

Radna Małgorzata Jolanta Matuszewska zapytała o możliwość budowy pobocza, chodnika, oświetlenia 

oraz remontu drogi przebiegających przez Mozów. 



Radna Arleta Barbara Lubieniec podziękowała za rozwiązanie problemów zgłaszanych na poprzedniej 

sesji. 

Radny Krzysztof Kluczyński poparł wnioski radnego Jana Rerusa wystosowane w sprawie prac Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Radny zaapelował o wprowadzenie tematu tej komisji na planowanym 

szkoleniu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie poinformowała, że szkolenie obejmować będzie także 

konsultacje indywidualne. 

Radny Roman Wilczyński zapytał o możliwość złożenia wniosku od programu wojewódzkiego o remont 

drogi w Kijach. Radny zapytał o bałagan na ulicy Łochowskiej na terenach PKP. Radny zapytał także o 

dokończenie budowy chodnika w Kijach. 

Radny Wojciech Szefner zapytał o wymianę kamer rejestrujących obrady. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie poinformowała, iż w tej sprawie zebrano na razie oferty 

cenowe. 

 

9. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów 

Mieszkaniec Sulechowa emerytowany nauczyciel zwrócił uwagę na stojące obok nowych tablic 

informujących o 700-leciu miasta stare zardzewiałe „witacze”. Mieszkaniec zapytał o powody wycięcia 

wierzby rosnącej przy murach miejskich i wyraził nadzieję na nowe nasadzenia w okolicach Biblioteki. 

Mieszkaniec zaproponował umocnienie skarpy w przestrzeni między murami a zborem oraz wykonanie 

muralu na ścianie obok zboru oraz budowę podjazdu dla niepełnosprawnych w przejściu przez mury 

miejskie. Mieszkaniec zaproponował zamocowanie tablicy z okazji 700-lecia miasta na wieży ratuszowej. 

Sołtys sołectwa Nowy Świat Wiesław Kołakowski zaapelował o rozwagę i zdecydowanie w dialogu z 

właścicielem składowiska odpadów w Nowym Świecie, które jest przyczyną wielu kłopotów. Sołtys 

zwrócił uwagę na brak miejsc parkingowych przed ratuszem. 

 

10. Przerwa 

Przewodnicząca zarządziła 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

11. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z z obrad III sesji VIII Kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie w 

dniu 15 stycznia 2019 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman 

Rakowski, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował co następuje: budowa oświetlenia w 

Brzeziu k. Sulechowa została zakończona, odcinek o którym mówił radny na razie nie będzie realizowany 

z uwagi na brak dokumentacji. Identyczna sytuacja jest w Kijach. Burmistrz poinformował, że na dziś 

wiadomo że nauczyciele przeprowadzą referendum w sprawie strajku. Wiemy nieoficjalnie, iż większość 

placówek będzie strajkować. Zapewnienie opieki wszystkim uczniom sulechowskich szkół jest poza 



możliwościami gminy. W sprawie drogi w Mozowie Zarząd Dróg Wojewódzkich poinformował o 

wykonaniu części pobocza i w tym roku będzie wykonany kolejny etap. Zakończenie planowane jest na 

rok 2020. Na razie w przypadku braku kanalizacji we wsi jakiekolwiek poważniejsze inwestycje drogowe 

są niemożliwe. W sprawie oświetlenia już w lutym mieszkańcy zostali poinformowani pisemnie. 

Burmistrz przyznał, że powinny być złożone dwa wnioski w sprawie budowy dróg – zarówno dotyczący 

ulicy Koszarowej jak i drogi w Kijach. Burmistrz obiecał sporządzić pismo w sprawie uprzątnięcia terenów 

PKP lub Powiatu na ulicy Łochowskiej. Jeśli chodzi o nowe pomysły w sprawie obchodów 700-lecia to 

czas na zgłaszanie pomysłów jest już za nami. Niemniej zamiast wyciętej wierzby zostanie posadzona 

nowa. Drzewo było w złym stanie a wobec jego rozmiarów stanowiło niebezpieczeństwo. Mural na 

wspomnianym murze raczej nie wchodzi w grę z uwagi na historyczny charakter miejsca. Podjazd o który 

wnioskował mieszkaniec podjazd musi być o odpowiednim kącie nachylenia a z uwagi na wysokość 

umiejscowienia przejścia musiałby on być dość długi. W kwestii miejsc parkingowych podjęto już 

rozmowy w sprawie koncepcji ustanowienia nowych miejsc parkingowych. Miejsca zakreślone pasami 

na placu nie jest wiele i w przypadku ich usunięcia zyskamy może 3 miejsca więc jest to dyskusyjne. W 

sprawie składowiska Burmistrz podtrzymuje swoje zdanie, że sytuacja związana z jego funkcjonowaniem 

jest bardzo niepokojąca, niestety decyzje w sprawie tej instalacji zapadają poza gminą. Burmistrz zaprosił 

radnych na spotkanie w sprawie programu Mieszkanie + w dniu 19 kwietnia, oraz na dzień 8 kwietnia 

spotkanie w sprawie wynajmu pomieszczeń organizacjom pozarządowych. W sprawie mostu w 

Cigacicach Burmistrz wyraził pogląd, iż należy podjąć wszelkie działania aby wszystkie podmioty 

związane z tym tematem współpracowały aby remont tego obiektu mógł zostać podjęty. Radny Zbigniew 

Trompa zwrócił uwagę, że mieszkańcy nie mają żadnych informacji na temat rozwiązań 

komunikacyjnych na trasie Sulechów – Zielona Góra – Sulechów. Członek Zarządu Powiatu 

Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował co następuje: nie wiadomo kiedy zostanie 

wykonana dalsza część chodnika w Kijach. Dokumentacja na budowę drogi w Bukowie jest na etapie 

procedury wyłonienia wykonawcy. Członek Zarządu Powiatu w nawiązaniu do dyskusji o opłatach za 

odpady stwierdził że szpital Powiatowy został obciążony znaczą podwyżką. Członek Zarządu Powiatu 

poinformował o piśmie jakie złożone zostało na ręce pani Przewodniczącej w sprawie uchwał i działań 

podejmowanych przez Powiat w sprawie działań na terenie gminy Sulechów. Jest faktem że 1 kwietnia 

most w Cigacicach będzie nosił oznakowanie ograniczające tonaż pojazdów do 3,5 tony. Z uzyskanych 

na spotkaniu z Wojewodą Lubuskim oraz posłem na Sejm RP Jerzym Materną wiadomości Członek 

Zarządu Powiatu przekazał iż planują oni wpisać wspomniany most do programu remontów dróg 

lokalnych. Remont może kosztować 15 milionów. Rada Powiatu podjęło uchwałę iż jest to zadanie w 

gestii Miasta Zielona Góra. Oczywiście Powiat będzie wspomagał to zadanie. Aktywność mieszkańców 

jest tutaj bardzo ważna. Członek Zarządu Powiatu poinformował, że sytuacja szpitala Powiatowego w 

Sulechowie jest tragiczna. Miesięczna strata generowana przez placówkę to około 500 tysięcy złotych. 

Za zeszły rok szpital generował stratę na poziomie około 4 milionów. Istnieje ryzyko zamknięcia placówki. 

Podjęto rozmowy o połączenie z szpitalem klinicznym w Zielonej Górze. Członek Zarządu Powiatu 

poinformował, że istnieje szansa przeniesienia siedziby Powiatu do Sulechowa. 

 

13. Wolne wnioski i informacje 

Radny Sebastian Tomasz Różycki poinformował o posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 26 marca 2019 

roku w siedzibie SuPeKom. Radny zwrócił uwagę na fatalny stan parkingu przy ośrodku zdrowia. Radny 

zaapelował o zwoływanie obrad na godzinę 9:00. 

Radny Piotr Bodnar zaprosił na imprezę Dzień Historyczny w dniu 19 maja 2019 r. radny zaapelował o 

przeprowadzenie sadzenia drzew w miejscu imprezy po jej zakończeniu. Radny zapytał czy na placu gdzie 

odbywać się będzie impreza nie będzie się odbywała budowa kamienicy. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że żadnych prac w miejscu imprezy w 

miesiącu maju nie będzie. 



Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak poinformowała, że dyrekcja szpitala przekazała radzie 

pismo w sprawie dofinansowania zakupu sprzętu. Radna zapytała skąd się biorą poważne straty 

finansowe w Powiatowym szpitalu i jak ma się to do prośby dyrekcji. Radna zaapelował o przedstawienie 

radzie rzetelnej informacji na temat kondycji finansowej szpitala i planu uzdrowienia sytuacji. 

Przewodnicząca poinformowała, że zostanie zorganizowane spotkanie z władzami Powiatu w tej 

sprawie. 

Radny Roman Rakowski złożył życzenia z okazji Dnia Wędkarza. 

Radny Wojciech Szefner (Ad Vocem) przyłączył się do życzeń. 

Radny Jan Zdzisław Rerus poinformował, że właścicielem placu na terenie którego znajduje się parking 

wspomniany przez radnego Różyckiego jest wspólnota. Radny poinformował, że wspólnota ta w tym 

roku została zubożona przez radę o 13 tysięcy złotych z tytułu opłaty za odbiór odpadów. Zarządowi 

wspólnoty zostanie informacja od radnego Różyckiego przekazana w dniu jutrzejszym. 

Przewodnicząca poinformowała o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych oraz zapisach na 

szkolenie wyjazdowe w dniach 29-30 marca. 

 

14. Zamknięcie obrad sesji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdziła wykonanie wszystkich punktów porządku i 

zamknęła obrady wygłaszając formułę: Zamykam obrady V sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w 

Sulechowie. 


